
 

11. juli 2022 

I medfør af §37 stk. 1 o Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Iflg. Svaret på §37 spørgsmål nr: 125-2022, har man hævet 

garantien for køb af foder til får fra 3,5 mill til 5 mill.kr hvordan 

vil det hjælpe for enkelte fåreholdere?  

a. Hvordan vil de enkelte fåreholdere mærke denne hævning? 

2. Hvornår vil man påbegynde forhandlinger om priser for 2022 med 

Neqi A/S?  

a. Hvorfor starter forhandlingerne så sent?  

3. Arbejder Naalakkersuisut iflg. Strategi for Landbrug 2021-2030?  

a. I så fald hvor langt er man nået med at følge strategien?  

b. Eller er man bagud med arbejdet med strategien? 

4. Fåreholderne ved allerede at priserne er hævet til foder til deres 

dyr, og dermed nedsat deres køb af foder til vinteren, og er ved 

at beslutte om de vil nedsætte deres dyr. Vil Naalakkersuisut yde 

ekstra hjælp til at kunne opretholde bistanden af dyr? 

a. I så fald hvad vil Naalakkersuisut gøre? 

5. Fårebestanden er bekymrende, pga. foderpris stigningen, det er 

ikke i overensstemmelse med strategien 2021-2030. Hvad vil 

Naalakkersuisut gøre for at opretholde fårebestanden og derved 

følge strategien? 



 

6. Har man tal på hvor mange fåreholdere, der har behov for 

økonomisk støtte hvis de skal forblive fåreholdere om 10 år? 

 (Inatsisartunut Ilaasortaq Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

I svaret på §37 spørgsmål nr: 125-2022 ønsker jeg uddybning af svaret, hvis 

man skal følge Strategien for Landbrug 2021-2030 er det nødvendigt med at 

yde ekstra hjælp, da flere fåreholdere er begyndt at tænke over at nedsætte 

deres fårebistand pga. prisstigninger af foder, og dette er ikke i 

overensstemmelse med strategien. 

 

 

 

 


